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Protokół Nr 16/2011 

z posiedzenia Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 

Miejskiej w Strykowie, które odbyło się w dniu 

8 grudnia  2011 r. 

 

Posiedzenie Komisji prowadził jej przewodniczący radny Włodzimierz Grochocki.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji wg załączonej listy obecności oraz osoby 

zaproszone zgodnie z listą obecności. 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii do projektu budżetu Miasta – Gminy Stryków na rok 

2012. 

Przewodniczący Komisji poprosił o prezentację działów  projektu budżetu merytorycznie 

dotyczących zakresu działania Komisji. 

Pani Barbara Walak Skarbnik M-G Stryków przedstawiła założenia ogólne do projektu 

budżetu i zaprezentowała następujące jego działy: 

DZ. 600 TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ - 6.956.294,35 zł 
Rozdział 60004 Lokalny transport zbiorowy wydatki zaplanowano w kwocie 500.000,00 

zł z przeznaczeniem na zakup usług dotyczących funkcjonowania linii autobusowej na trasie 

Łódź- Dobieszków-Dobra i Łódź-Stryków przez Sosnowiec oraz na trasie Łódź-Skotniki (do 

granicy z gminą Stryków). Na ten cel wydziela się kwotę 380.000,00 zł, co do 

przewidywanego wykonania roku 2011 wykazuje wzrost o 60.000,00 zł - 18,8%. Dodatkowo 

informuję, że w dniu 4 listopada 2011r. otrzymano propozycję stawki 1 wozokilometra na rok 

2012, które przedstawiają się następująco: autobus jednoczłonowy - z obecnej stawki netto 

6,46 zł na 7,245 zł - wzrost 12,2%; autobus przegubowy z obecnej stawki netto 7,385 zł na 

9,069 zł - wzrost 22,8%. W przypadku nie zaakceptowania stawek, gmina zgodnie z 

podpisanym porozumieniem może dokonać wypowiedzenia tego porozumienia. Ponadto 

uwzględniono 120.000,00 zł na finansowanie kosztów, wewnętrznej komunikacji gminnej. 

Również tu zaplanowano wzrost o 35.000,00 zł - 41,2% . Głównie przewidziano do 

finansowania uruchomienie dodatkowej linii dla m. Klęk i Kiełmina. 

Rozdział 60013 Drogi publiczne wojewódzkie zaplanowano kwotę 5.000.000,00 zł w 

formie dotacji celowej dla Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi z przeznaczeniem na 

współfinansowanie kosztów budowy obwodnicy miasta Strykowa w ramach zadania 

"Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 708 na odcinku Ozorków - Warszyce - Niesułków wraz z 

realizacją obwodnicy miasta Stryków"). Na powyższe spisano stosowne Porozumienie w dniu 

3.04.2007r. w oparciu o uchwałę Nr IV/26/2007R.M.w Strykowie z dnia 31.01.2007r. 

Radny Bogdan Walczak pytał  czy znamy kalkulację kosztów budowy samej obwodnicy  

Strykowa? Czy są tu też jakieś środki zewnętrzne? 

Radny Łukasz Orłowski mówił , że wtedy gdy wybudowane zostały hale  mieliśmy tylko 

dofinansowywać  komunikację z Łodzią , a teraz płacimy wszystko, a tak naprawdę to 

rozładowuje ona tylko tłok od Łodzi do tych firm i nie ma poza tym żadnych korzyści dla 

gminy. Zdaniem radnego należy wystąpić z zapytaniem do MPK w Łodzi,skąd tak wysokie 

koszty  dowozów. Radny proponował aby w przyszłym roku sprawdzić czy nam się to opłaca 

czy nie finansowanie tego transportu. 

Pani Barbara Walak Skarbnik M-G Stryków mówiła , że nie możemy patrzeć tylko z tej 

strony , że ponosimy koszty i wydajemy pieniądze na funkcjonowanie tej linii , firmy do 

których dojeżdżają pracownicy płacą podatek od osób prawnych. Są tworzone strefy 

ekonomiczne na terenach innych gmin, gdzie firmy zwalniane są z podatku lub mają ulgi z 

tego tytułu, my na terenie naszej gminy nie dajemy takich ulg i zwolnień. Kalkulacja kosztów 

spowodowana jest wysokimi cenami paliwa. 
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Radny Bogdan Walczak mówił : 

Nie zgadzam się z takimi argumentami Pani Skarbnik , tak samo jak w przypadku odpłatności 

za śmieci. Aby ustalić wartość wozokilometra należy zrobić badanie rynku, czego gmina nie 

robi. W ,,60ˮ jest maksymalnie 5 osób jadących do Strykowa. Gmina nie potrafi 

gospodarować środkami publicznymi. Będę domagał się od inżyniera miasta Łodzi 

wyjaśnienia .A to że są zakłady pracy , one i tak funkcjonowałyby .Większość kosztów 

powinna ponosić Łódź. 

 

Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne limit wydatków zaplanowano na kwotę 

1.456.294,35 zł. W ramach przyjętej kwoty wydziela się limity na bieżące utrzymanie dróg w 

wysokości 476.538,00 zł, w tym na dalsze opracowanie ewidencji dróg gminnych i ulic 

mających charakter dróg publicznych 30.000,00 zł, opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym innych zarządców - 13.000,00 zł. Uwzględniono także ubezpieczenie dróg 

gminnych i kwotę 9.000,00 zł. Ewentualny udział gminy w wypłacie odszkodowań w 

związku z uszkodzeniem pojazdu bądź wypadkiem uwzględniono w kwocie 1.000,00 zł. Na 

wydatki majątkowe zaplanowano 979.756,35 zł. Szczegółowy wykaz zadań i planowane 

nakłady zawiera załącznik Nr 6 do uchwały.  

Przewodniczący komisji pytał: 

czy koszty oświetlenia skrzyżowania autostrad ponosi gmina, dlaczego będziemy ponosić 

koszty oświetlenia skrzyżowania drogi krajowej i powiatowej? 

Pani Skarbnik wyjaśniła , że niezależnie kto jest właścicielem drogi , koszty inwestycji na 

terenie danej gminy ponoszone są przez gminę . 

DZ. 754 BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA - 

425.500,00 ZŁ 
Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne - 420.000,00 zł. Uwzględniono wypłatę 

wynagrodzeń wraz z naliczonymi składkami w kwocie 78.869,00 zł dla 8 kierowców 

zatrudnionych w wymiarze 2,75 etatu. Na działalność bieżącą wydziela się 341.131,00 zł, 

głównie na utrzymanie obiektów, zakup podstawowego wyposażenia i utrzymanie w 

gotowości samochodów strażackich. Główne wydatki obejmują zakup materiałów 

niezbędnych do wykonania remontów strażnic oraz wyposażenia w podstawowy sprzęt 

gaśniczy i na ten cel wydziela się 170.000,00 zł. Na zakup usług dotyczących napraw 

samochodów i motopomp, okresowy przegląd samochodów zaplanowano 40.000,00 zł. 

Ubezpieczenie strażaków ochotników i pojazdów - 11.000,00 zł. Przeprowadzenie drobnych 

remontów w strażnicach - fachowe prace - 15.000,00 zł. Wypłata ekwiwalentów za udział w 

akcjach ratowniczo - gaśniczych oraz szkoleniach 28.000,00 zł. Organizacja zawodów z 

okazji Dnia Strażaka oraz uroczystości rocznicowych - 20.000,00 zł, badania lekarskie - 

2.500,00 zł. Zużycie energii elektrycznej - 16.000,00 zł oraz rozmowy z telefonów 

stacjonarnych (dwie jednostki należące do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego - 

Kiełmina i Stryków) - 1.200,00 zł. Uwzględniono także zakup oleju opałowego na potrzeby 

OSP Stryków w kwocie 12.000,00 zł.  

Rozdział 75831 Część równoważąca subwencji ogólnej dla gmin zaplanowano wpłatę do 

budżetu państwa w kwocie 1.419.167,00 zł. Kwota ta wynika z pisma Ministra Finansów i 

stanowi tzw. "janosikowe". Dochód podatkowy na mieszkańca naszej gminy za rok 2010 

wyniósł 2.368,91 zł, a na mieszkańca kraju 1.195.,67 zł. Zestawiając wskazane kwoty wynika 

z nich, że dochód na mieszkańca gminy jest wyższy o 1.173,24 zł - 98,2%. Zgodnie z ustawą 

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego (art. 29) gminy dokonują wpłat do budżetu 

państwa, jeżeli wskaźnik dochodu podatkowego na mieszkańca gminy jest wyższy niż 150% 

dochodu wyliczonego na mieszkańca kraju -1.793,51 zł.  
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DZ. 900 GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA - 6.823.735,30 

ZŁ 

Rozdział 90002 Gospodarka odpadami wydatki wyszacowano na kwotę 491.532,40 zł i 

uwzględniono wydatki bieżące w kwocie 242.000,00 zł z przeznaczeniem na finansowanie 

kosztów odbioru odpadów segregowanych z punktów selektywnej zbiórki na terenie gminy i 

opróżnianie koszy ulicznych - 240.000,00 zł. Ponadto zaplanowano 2.000,00 zł na publikację 

ogłoszeń w prasie o nowych zasadach gospodarowania odpadami. W ramach wydatków 

majątkowych zaplanowano 249.532,40 zł jako udział w projekcie "Kompleksowy system 

gospodarki odpadami komunalnymi" w ramach Związku "BZURA" - dotacja - załącznik Nr 

6. 

Radny Bogdan Walczak proponował , aby na następnym posiedzeniu Komisji zobaczyć , jak 

odbywa się selektywna zbiórka śmieci. Radny pytał jak będzie  w przyszłym roku z kosztami 

odbioru śmieci. 

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak odpowiedziała , że będą ponosić koszty mieszkańcy w 

ramach skalkulowanych kosztów odbioru odpadów. 

Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski mówił , że do czasu wejścia w życie 

ustawy Wojewoda wyznaczy miejsca odbioru odpadów. 

Rozdział 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach - 11.200,00 zł i zaplanowano 

wykonanie klombów kwiatowych w parku przy ul. Warszawskiej w Strykowie (obok 

fontanny) - 1.200,00 zł oraz koszty pielęgnacji rabat kwiatowych poprzez nawożenie i 

stosowanie środków ochrony roślin, zakup sadzonek kwiatów i krzewów oraz innych 

materiałów w celu uzupełnienia istniejącej zieleni - 10.000,00 zł.  

Radny Bogdan Walczak pytał czy zrezygnowano z dalszego obsadzania miasta drzewami i 

krzewami? 

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak odpowiedziała , że zostały zrealizowane dwa etapy 

obsadzania  już w roku bieżącym . 

Rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg - 1.333.464,90 zł w tym wydatki 

majątkowe - 501.264,90 zł wykazane w załączniku Nr 6. Główne wydatki to koszty 

oświetlenia dróg i ulic gminnych. Zaplanowano 820.000,00 zł z tego na konserwację sieci i 

odpraw oświetleniowych 220.000,00 zł oraz oświetlenie uliczne - 600.000,00 zł. 

Uwzględniono zakup lamp energooszczędnych i na ten cel wydziela się 12.200,00 zł.  

Radny Łukasz Orłowski pytał , czy konserwacją oświetlenia zajmuje się jedna firma ? 

Czy były robione porównania odnośnie zakupu lam oświetleniowych typu ,, LED ˮ a lamp z 

baterią słoneczną , które są podobno bardziej trwałe i tańsze w eksploatacji ? 

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak odpowiedziała , że na konserwację oświetlenia 

podpisana jest umowa z jedną firmą , natomiast nie wie czy robione były porównania 

wydajności  źródeł oświetlenia. 

Rozdział 90003 Oczyszczanie miast i wsi - 461.900,00 zł. W ramach wykazanej kwoty 

uwzględniono finansowanie kosztów wyłapywania i hotelowania psów - 300.000,00 zł, zakup 

pojemników do segregacji odpadów - 29.900,00 zł, zakup koszy ulicznych - 10.000,00 zł, 

zimowe utrzymanie dróg i ulic - 80.000,00 zł, wycinkę drzew na gruntach gminnych - 

8.000,00 zł, zbiórkę zużytego sprzętu elektronicznego - 1.000,00 zł, likwidację dzikich 

wysypisk śmieci i serwis kabiny sanitarnej - 33.000,00 zł.  

Radny Bogdan Walczak pytał ile obecnie jest psów utrzymywanych w schronisku? 

Gdzie znajduje się kabina sanitarna?  

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak odpowiedziała , że na dzień dzisiejszy jest to 140 sztuk 

psów. 

Kabina sanitarna ustawiona jest na Placu Łukasińskiego i co miesiąc jest przedstawiany 

rachunek za utrzymanie stanu sanitarnego tej kabiny. 
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Radny Bogdan Walczak powołując się na odpowiedź w tej sprawie z Urzędu w ostatnim 

czasie , ma informację , że jest to 30 psów .Jest to zbyt duża rozbieżność w tych informacjach. 

Rozdział 90017 Zakłady gospodarki komunalnej wydatki zaplanowano w kwocie 

3.653.000,00 zł, w tym wydatki majątkowe - 3.450.000,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 6. 

Uwzględniono dotację do utrzymania 1 m 2 powierzchni zasobów oddanych w zarząd 

ZGKiM w Strykowie w kwocie 203.000,00 zł. Zaplanowano dotacje celowe z 

przeznaczeniem na finansowaniem kosztów trzech inwestycji tj. budowa kanalizacji 

sanitarnej w Swędowie, modernizacja stacji uzdatniania wody w Strykowie oraz rozbudowa 

przepompowni ścieków w Smolicach 

Radny Bogdan Walczak pytał do czego odnosi się kwota 203.000 zł ? 

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak odpowiedziała , że jest to dotacja przedmiotowa dla 

ZGKiM na utrzymanie zasobów komunalnych przekazanych w zarząd . 

Radny Bogdan Walczak stwierdził , że należałoby pozbyć się tego ,,śmietnika ˮ , ponieważ 

gmina tylko dokłada do tego interesu. 

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak  w odpowiedzi na pytanie radnego pytała : to znaczy  

że mamy zmusić ludzi do wykupu ? Nie ma takiego prawa, wykup odbywa się na wniosek 

zainteresowanego mieszkańca zasobów. 

Radny Marek Gierat  mówił , że w czasie składania wniosków do projektu budżetu na rok 

2012 sołectwa składały wnioski do budżetu . Czy oprócz tych zgłoszonych przez sołectwa 

potrzeb są w budżecie jeszcze jakieś inne środki dodatkowe? 

Radny mówił , że pojawiła się budowa sali gimnastycznej w Dobrej natomiast zniknęła 

budowa sali gimnastycznej w Koźlu .Dlaczego tak się stało? 

Skarbnik M-G Pani Barbara Walak   odpowiedziała , że nie ma dodatkowych środków  , 

tylko te w ramach odpisów sołeckich . 

Zabezpieczone w budżecie roku 2010 środki na budowę sali gimnastycznej w Koźlu 

pochodziły tylko z odpisu sołeckiego jednego sołectwa z tamtego rejonu i były nie 

wystarczające na pokrycie kosztów projektu. W związku z tym , że nie  można było 

zrealizować zadania , zostało ono zdjęte .Na rok kolejny sołectwa już nie podjęły uchwał w 

tej sprawie. 

Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski mówił : tak w Niesułkowie jak i w 

Dobrej środki w 100%  sołectwa przekazały na projekt sal gimnastycznych. W Koźlu należy 

najpierw przygotować teren , m.in. wyburzyć stare sanitariaty. Możliwe to będzie do końca 

kadencji. 

 

Po dyskusji Komisja w głosowaniu wydała pozytywną opinię do przedstawionego 

projektu budżetu na rok 2012. 

Głosowanie: 4 głosy za , bez głosów przeciwnych , 1 głos wstrzymujący się  

 

Radny Łukasz Orłowski pytał Burmistrza jak widzi  przejęcie szkoły w Bratoszewicach ? 

Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski poinformował  , że  najbliższym czasie 

przyjdzie nam zmierzyć się z problemem Zespołu Szkół Nr 1 w Bratoszewicach. 

Spadkobiercy już kupili całą ziemię rolną , teraz dochodzą swoich praw do parku i pałacu. 

 

Po wyczerpaniu przyjętego porządku posiedzenia Przewodniczący komisji zamknął 

posiedzenie. 
Protokółowała Z. Kubiak  

Przewodniczący  

      Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego 

           i Dróg Publicznych Rady Miejskiej Strykowie  

  Włodzimierz Grochocki 
 


